
 

Αθήνα, 10 Φεβρουαρίου 2023. 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

        Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

          Υποδομών και Μεταφορών 

           Εσωτερικών 

Θέμα: «Διελκυστίνδα ευθυνών για την πεζογέφυρα της ΠΑΘΕ στο 

Κάστρο Ορχομενού Βοιωτίας».   

Στην περιοχή του Κάστρου του Δήμου Ορχομενού Βοιωτίας βρίσκεται 

μεταλλική γέφυρα διάβασης πεζών (πεζογέφυρα) άνωθεν του 

αυτοκινητόδρομου της ΠΑΘΕ (χ.θ. 115+450). Το ζήτημα με τη συγκεκριμένη 

γέφυρα είναι ότι έχει παραμείνει για πολύ μεγάλο χρονικό διάστημα χωρίς 

συντήρηση, με αποτέλεσμα να παρουσιάζει πλέον σημαντικά τεχνικά 

προβλήματα θέτοντας σε κίνδυνο, όπως είναι αυτονόητο, την ασφάλεια των 

χρηστών της.  

Ένας από τους βασικούς λόγους παραμέλησης προκύπτει από την ασάφεια ως 

προς την αρμοδιότητα συντήρησης, για την οποία εντοπίζεται ασυμφωνία 

μεταξύ των διοικητικών φορέων. Πιο συγκεκριμένα, η μεταλλική πεζογέφυρα 

έχει ελεγχθεί από την παραχωρησιούχο «Νέα Οδό Α.Ε.» για τυχόν φθορές που 

υποβαθμίζουν τη δομική και λειτουργική της κατάσταση. Μετά από οπτικές 

επιθεωρήσεις και ενόργανους ελέγχους, διαπιστώθηκε ότι η ανωτέρω 

πεζογέφυρα έχει σημαντικά προβλήματα διάβρωσης, με απομοίωση διατομών 

των μελών του σκελετού της.  

Σε έγγραφό του1 το Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών, στηριζόμενο σε 

σχετική γνωμοδότηση του Νομικού Συμβουλίου του Κράτους, διατυπώνει τη 

θέση ότι οι Περιφέρειες βάσει του «Κλεισθένη» έχουν την αρμοδιότητα 

συντήρησης συνοδών έργων των Εθνικών Οδών, μεταξύ αυτών και οι γέφυρες 

που βρίσκονται στις οδούς των οποίων έχουν την υποχρέωση συντήρησης. Στη 

γνωμοδότηση, ωστόσο, του ΝΣΚ, δεν περιλαμβάνονται οι πεζογέφυρες. Στο 
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συγκεκριμένο έγγραφο, το Υπουργείο επισημαίνει ότι στην περίπτωση που ο 

Δήμος Ορχομενού δεν αναλάβει την ενίσχυση της πεζογέφυρας, θα την 

αναλάβει το ίδιο, επιφυλασσόμενο να ζητήσει συμψηφισμό των δαπανών με 

κρατικές επιχορηγήσεις προς τον Δήμο. 

Αντίστοιχα, η τοποθέτηση του Δήμου Ορχομενού διατυπώνεται στο με Α.Π.: 

878/31-01-2023 έγγραφό του2. Ο Δήμος αρνείται την οποιαδήποτε 

αρμοδιότητα, ενώ η επιχειρηματολογία του συνοψίζεται στα εξής σημεία. 

Πρώτον, σύμφωνα με τα στοιχεία ακινήτου, με  ΚΑΕΚ   07036ΕΚ00093-0-0,   

στη διεύθυνση  ΕΘΝΙΚΗ ΟΔΟΣ ΑΘΗΝΩΝ-ΛΑΜΙΑΣ – ΚΑΣΤΡΟΥ, ιδιοκτησίας 

Ελληνικού Δημοσίου, η αρμοδιότητα ανήκει στη ΚΓ ΣΤΕΡΕΑΣ ΕΛΛΑΔΑΣ από 

τις 22/07/2021. Δεύτερον, στον όρο «ακίνητη ιδιοκτησία» περιλαμβάνονται: γη 

καθώς και οικοδομές και άλλα κατασκευάσματα, οικοδομήματα ή 

προσαρτήματα που είναι στερεά συνδεδεμένα με οποιαδήποτε γη ή με 

οποιαδήποτε οικοδομή ή άλλο κατασκεύασμα ή οικοδόμημα. Τρίτον, 

υπεύθυνος για την καταγραφή των γεφυρών, καθώς και για την συνεχή 

επικαιροποίηση ή και τροποποίηση των στοιχείων καταγραφής στο Εθνικό 

Μητρώο Γεφυρών, είναι ο εκάστοτε φορέας Λειτουργίας και Συντήρησης της 

κάθε γέφυρας. 

Ως εκ τούτων:  

Επειδή η συντήρηση αντίστοιχων έργων που τυγχάνουν καθημερινής χρήσης 

από πολίτες, κρίνεται ως άκρως επιβεβλημένη και άπτεται της ασφάλειάς τους 

που βαρύνει με την ευρύτερη έννοια το κράτος. 

Επειδή η επικάλυψη αρμοδιοτήτων μεταξύ ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθμού αποτελεί 

χρόνια συνθήκη που κάθε φορά θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ανά περίπτωση.

  

Επειδή με βάση τα ανωτέρω έγγραφα και την επίκληση της όλης νομοθεσίας 

προκύπτει σχετική ασάφεια ως προς τον φορέα στον οποίο πραγματικά 

υπάγεται η αρμοδιότητα συντήρησης της συγκεκριμένης πεζογέφυρας.   

Επειδή το κόστος συντήρησης τέτοιων έργων είναι δυσβάσταχτο για τους 

προϋπολογισμούς μικρού ή μεσαίου μεγέθους Δήμων, όπως είναι και ο Δήμος 

Ορχομενού.   

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:    

1) Σε ποιον φορέα ανήκει η αρμοδιότητα συντήρησης της μεταλλικής 

γέφυρας διάβασης πεζών, στην χ.θ. 115+450 του ΠΑΘΕ (Κάστρο 

Ορχομενού Βοιωτίας); 
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2) Σε ποιες ενέργειες προτίθενται να προχωρήσουν ώστε να 

τακτοποιηθεί άμεσα το ζήτημα της συντήρησης της συγκεκριμένης 

πεζογέφυρας; 

3) Σε  περίπτωση που η αρμοδιότητα βαρύνει όντως τον Δήμο 

Ορχομενού, προτίθενται να προχωρήσουν σε επιπλέον επιχορήγησή 

του; 

4) Σε ποιες σχετικές ενέργειες έχει προχωρήσει ή προτίθεται να 

προχωρήσει η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας;  

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 
 

Πούλου Γιώτα 

 

Αδαμοπούλου Αγγελική  

Αλεξιάδης Τρύφων  

Βαρδάκης Σωκράτης  

Γιαννούλης Χρήστος  

Δρίτσας Θεόδωρος  

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα)  

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Μάλαμα Κυριακή  

Μπακαδήμα Φωτεινή  

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Ραγκούσης Ιωάννης  

Σπίρτζης Χρήστος  




